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PACE President strongly condemns Russia’s recognition 
of the independence of South Ossetia and Abkhazia 
 
Strasbourg, 26.08.2008 – Lluís Maria de Puig, the President of the Council of 
Europe Parliamentary Assembly (PACE), has strongly condemned Russia’s 
recognition of the independence of the Georgian territories of South Ossetia 
and Abkhazia. 
 
“When it became a member of the Council of Europe, Russia promised to 
respect the sovereignty and territorial integrity of its neighbours. With today’s 
announcement, that promise is in tatters,” the President said. 
 
“This is a clear and deliberate violation of international law and consciously 
flouts a basic principle of the Council of Europe. This action, far from saving 
lives, only inflames the situation further and creates additional obstacles to 
resolving this conflict peacefully. 
 
The Assembly will now assess the consequences of this action at its 
forthcoming session (29 September-3 October).” 
 
 
Le Président de l’APCE condamne fermement la 
reconnaissance, par la Russie, de l’indépendance de 
l’Ossétie du Sud et de l’Abkhazie 
 
Strasbourg, 26.08.2008 – Lluís Maria de Puig, Président de l’Assemblée 
parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), a fermement condamné la 
reconnaissance, par la Russie, de l’indépendance des territoires géorgiens 
d’Ossétie du Sud et d’Abkhazie. 
 
« Lorsqu’elle est devenue membre du Conseil de l'Europe, la Russie a promis 
de respecter la souveraineté et l’intégrité territoriale de ses voisins. Par 
l’annonce qu’elle a faite aujourd’hui, elle fait voler cette promesse en éclats », a 
déclaré le président.  
 
« Il s’agit d’une violation claire et délibérée du droit international et d’une 
transgression intentionnelle d’un principe fondamental du Conseil de l'Europe. 
Loin de sauver des vies, cette décision ne fait qu’envenimer la situation et crée 
des obstacles supplémentaires au règlement pacifique de ce conflit.  
 
L’Assemblée évaluera les conséquences de cette décision lors de sa prochaine 
session (29 septembre – 3 octobre) ».  
 


